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I N T E R P E L A C J A 

dot. oznakowania zniczodzielni/regałów na znicze do ponownego użytku 
tabliczkami z nazwą i regulaminem oraz promowania korzystania z nich zwłaszcza 

przy okazji świąt, czy Wszystkich Świętych 

 

W październiku 2019 r. interpelowałam ws. ustawienia regałów na znicze  

do ponownego wykorzystania (podkreślając wtedy, iż mogą służyć także do wymiany 

innych dekoracji nagrobnych), co spotkało się z pozytywnym odbiorem społecznym  

i zostały one wkrótce zainstalowane na naszym Cmentarzu Komunalnym. Niedługo po tym, 

obserwując zachowania niektórych użytkowników i otrzymując sygnały w tym zakresie, 

złożyłam wniosek dot. oznaczenia ich tabliczkami z nazwą i regulaminem,  

co przybliżyłoby cel istnienia takich instalacji. Po którymś z kolei monicie, także  

na komisjach, zapowiedziano mi, iż zniczodzielnie zostaną wyposażone w takie tabliczki, 

jednak do dziś się one nie pojawiły. 

 A niestety nadal zauważa się, iż niektórzy użytkownicy postępują niewłaściwie 

stawiając znicze czy dekoracje niekompletne, brudne, uszkodzone itd. Część zostawia 

różne śmieci etc. Dlatego ponawiam wniosek dot. oznakowania tabliczkami z nazwą  

i regulaminem tych urządzeń jak też chcę podkreślić, że warto zachęcać do korzystania  

z nich, przypominając o ich istnieniu poprzez media elektroniczne czy papierowe. 

Brałam udział w spotkaniach roboczych organizowanych przez Bank Żywności  

dot. realizowanego przez nie projektu "Społeczności Nie Marnują", jak i w wyjeździe 

studyjnym z tym związanym, na koniec w konferencji go podsumowującej. Na niej Pani 

Rzecznik wymieniała podjęte działania miejskie w kwestii niemarnowania oraz eko,  

m.in. promocję Ciechanowskiej Kranówki, Jadłodzielnię (ws. wdrożenia których także 

składałam interpelacje), nie wymieniła jednak Znidzodzielni i zauważam, iż jest ona nieco 

pomijana. A ma równie ważną funkcję właśnie choćby w aspekcie niemarnowania, gdy 

używając ponownie np. osłonkę na znicz czy dekorację przyczyniamy się do ograniczenia 

ilości trudnych do utylizacji odpadów i nie marnujemy zasobów ziemi potrzebnych  

do produkcji nowego produktu czy redukcji starego m.in. zmniejszając ślad węglowy. 

To żaden wstyd wykorzystywać coś wielokrotnie, a wręcz powód do dumy, kiedy  

w ten sposób dbamy o siebie i przyszłe pokolenia. Ma to także wymiar ekonomiczny, warty 

promowania zwłaszcza w trudnym okresie pod tym względem, jaki mamy obecnie. 
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